
Generalforsamling i BG’s Venner d. 9/9 2024 kl. 16-17 på rektors kontor   

Tilstede: Benita Johansen (formand), Heidi Padkjær, Pia Nørgaard Nielsen, Klaus Daugaard (vicerektor), 

Kirsten Andreasen (Kasserer), Anne Emilie (3.bx) og Claus Kjeldsen (rektor og referent). 

Dagsorden/referat: 

1. Valg af dirigent: rektor 

2. Valg af referent: rektor 

3. Formandens beretning om foreningens virke det forgangne år. 

Ved sidste generalforsamling var der fin opbakning til bestyrelsen, og det var muligt uden 

kampvalg at vælge 3 bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter til bestyrelsen. Dejligt at 

mærke interessen for BGV blandt elevforældrene. 

Efterfølgende konstituerede bestyrelsen sig, og ret hurtigt besluttede vi at indkalde til en 

ekstra ordinær generalforsamling, som blev afholdt 2.maj 2024. 

På den ekstraordinære forsamling blev det vedtaget at ændre regnskabsåret, så det følger 

skoleåret fra 1. august til 31.juli, da det giver et mere retvisende billede af medlemmer og 

indtægter, da der starter nye elever i august og derved nye forældremedlemskaber. 

Der blev desuden lavet mindre ændringer i ordlyden i vedtægterne vedr. bestyrelsen antal af 

medlemmer. 

Bestyrelsen og foreningens medlemmer har som vanligt hjulpet med betjening af bar ved 

forårskoncert og til elevfesterne. 

Til dimension gav BGV en rose til alle studenter, og der blev uddelt 2 legater a´1500,- til 2 

glade studenter. 

I løbet af året er der blevet fordelt midler til ansøgere om støtte til studierejser, hvor der i det 

forgange år har været både årgangsstudierejser i både ind og udland og fællestur til 

Bruxelles. 

På Gymnasiet er der kommet 2 elektroniske infotavler op, og der vil i fremtiden være fokus på 

at anvende disse til reklame for BGV og til fremhævelse af erhvervsmedlemskaberne. 

Der var fin interesse ved forældremødet for nye studerende 3.september 2024 for BGV, så vi 

håber, at det både giver mange medlemmer og mulighed for nye bestyrelsesmedlemmer. 

Stor tak til både private og erhvervsmedlemmer for den årlige støtte til BGV, og tak til øvrige 

samarbejdspartnere på Bjerringbro Gymnasium. 

 

4. Rektor orienterer om og redegør for aktiviteter 

a. Der er begyndt 86 nye elever på BG: 58 stx + 28 hf – det er meget tilfredsstillende. 

b. Regeringen har præsenteret et nyt taxametersystem (en del af finanslovsforslaget for 2025), 

som skulle være til fordel for de mindre gymnasier. Som det ser ud nu, er det til gavn for BG. 

Men en del andre mindre gymnasier får ikke noget ud af det. 

c. Vi har fra skolestart haft et forstærket fokus på, at mobiltelefoner ikke hørere sammen med 

undervisningen. Lærerne skal konfiskere elevernes mobiler, hvis de har dem fremme i 

undervisningen – eleverne får dem først tilbage, når skoledagen er slut. Vi har produceret 

en lille film, der på humoristisk vis  beskriver, hvad der sker, når mobilen bliver konfiskeret 

og lagt over på rektors kontor. 

d. Vi har en række fællesarrangementer i støbeskeen: 

i. Andreas Mogensen fredag d. 27. september kl. 14.30-15.15. BGV er inviteret til 

dette arrangement. 



ii. 2 fællestimer i fob. Med det amerikansk valg til november + et aftenarrangement 

på skolen d. 5/11, hvor vi spiser amerikansk mad og følger valget. 

e. Vi kan ikke afholde forårskoncert i år, da vi ikke har nogle musik-A elever, Vi laver i stedet en 

forårsudstilling en eftermiddag med billedkunst, og hvor musik-eleverne (1.g og 2.g) leverer 

2-3 numre. Datoen for arrangementet er d. 9/4 2025. 

 

5. Elevrådet redegør for og orienterer om aktiviteter. 

a. Velkommen til de nye elever første skoledag 

b. Vi er ved at lave sportsdag – afholdes næste fredag. 

c. Brætspilsaftner (sidste skoleår). 

d. LAN-party (ideen er fra elevrådet). 

e. Filmaftner. 

f. Den store bagedyst (konkurrence mellem klasserne). 

g. Eurovision-aften. 

h. Vi skal på elevrådsweekend til Silkeborg d. 20-21/9 med Claus og Gitte. 

 

6. Kassereren fremlægger regnskab til godkendelse 

a. Datoen står forkert i regnskabet: det er gældende for 2023-24.  

b. 2023-24 har været omkostningstungt år pga. Bruxelles-rejse i foråret i 2024. 

c. Regnskabsåret har haft et lille underskud, men det hænger sammen med, at vi har omlagt 

regnskabsåret, så det følger skoleåret. 

d. Vi har en kassebeholdning på ca. 41.000 kr. Vi kan ved næste møde diskutere, om vi skal 

bruge nogle flere penge på et arrangement/større legat. 

e. Vi sløjfer BGV’s pengekasse og får indsat kontanterne på foreningens konto. 

f. Vi fik 45 nye medlemmer til BGV til forældremødet i tirsdags – disse medlemskaber indgår i 

det regnskabsåret 2024-25. 

 

7. Kassereren redegør for den økonomiske situation fremover og fremsætter forslag til fastsættelse af 

kontingent. Bestyrelsen blev enig om følgende: 

a. Kontingent fastsættes til 200 kr.  

b. 100 kr. hvis man efterfølgende fortsætter sit medlemskab efter, at barnet er dimitteret. 

c. 500 kr. for erhvervsmedlemmer. 

 

8. Valg af 1 bestyrelsesmedlem for to år. 

a. Heidi Padkjær blev valgt for de næste 2 år (2024/25 og 2025/26).  

 

9. Eventuelt valg af suppleant(er) for to år 

a. Ole Borg Christensen (ej mødt) har tilkendegivet ved forældremødet d. 3. september, at han 

kunne være interesseret i at være suppleant. Kirsten kontakter Ole og spørger, om han 

stadig er interesseret. 

 

10. Evt. Til næste skoleår (2025-26) 

a. Der skal være ca. 1 måned mellem Forældremødet og generalforsamlingen (så de nye 

medlemmer kan komme med til generalforsamlingen). 

b. På indmeldingsblanketten til BGV skal Mobilpay skal ændres til BOX. 


